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Аннотация. Среди ойратов Синьцзяна и калмыков России хорошо известны 
исторические легенды и предания, связанные с именем Анджатан-ламы. В Синьцзяне 
история создания Анджан курэ (1712) и его настоятелей всегда вызывала большой 
интерес. При этом в своих публикациях исследователи указывают около десяти 
монашеских имен, под которыми был известен Анджатан-лама. В наиболее ранней 
по времени публикации статье на эту тему профессора Мададжэна, монашеское имя 
Анджатан-ламы было указано как Лубсандандзин. Довод авторитетного ученого был 
принят другими и не вызывал сомнения. Однако в ходе дальнейшего исследования 
выяснилось, что это имя принадлежит другому известному буддийскому учителю. 
В данной статье впервые даются некоторые сведения о биографии Анджатан-
ламы, обнаруженные автором в ходе поисковых экспедиций и на основе некоторых 
письменных источников.
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Abstract. The historical legends and traditions associated with the name of Andzhatan 
Lama are well known among the Oirats of Xinjiang and Kalmyks of Russia. In Xinjiang, the 
history of the creation of Andzhan Kure (1712) and its abbots was always of great interest. 
At the same time researchers point out about ten monastic names by which the Andzhatan 
Lama was known According to the opinion of Prof. Ma Dazheng to whom belongs the 
earliest publication on this topic, the monastic name of Andzhatan Lama was Lubsandzin. 
The authoritative researcher’s argument was accepted by others and did not raise doubts. 
However, further research revealed that this name belongs to another famous Buddhist 
teacher. This article provides for the first time some information about the biography of 
Andzhatan Lama, discovered by the author during research expeditions and on the basis of 
some written sources.
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